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štitu někte-rých malých kroků v opravách zám-ku. Děkujeme za vaši podporu, kte-rou nám budete moci vyjádřit i tím, že se zapojíte do některé z našich "záchranných akcí". Spolek Poběžovice-Ronsperg, z.s. (P-R, z.s). Jana Podskalská  (jana.podskalska@pobezovice-ronsperg.cz), 734 449 630 Karl Reitmeier  

( k a r l . r e i t m e i e r @ p o b e z o v i c e -ronsperg.cz) Petr Kausek  ( p e t r . k a u s e k @ p o b e z o v i c e -ronsperg.cz) Gabriela Velebná Pištěková  (gabriela.velebna@pobezovice-ronsperg.cz) Petr Velebný  ( p e t r . v e l e b n y @ p o b e z o v i c e -ronsperg.cz)  „Vydal ses cestou, jíž chodí každý sám, jen dveře vzpomínek jsi nechal dokořán. Dík za to, čím jsi nám v životě byl, za každý den, jenž jsi pro nás žil." 
 Dne 21. září 2015 vzpomene-me 7. výročí od úmrtí 

pana  
Václava KOHOUTA  

z Mnichova. 
          Stále vzpomínají a nikdy  nezapomenou manželka  Jaroslava, dcery Jájina  a Vendula s rodinami  a sestra Maruš s rodinou. 

 Dne 5. srpna 2015  uplynulo 26 let ,  kdy nás opustil  pan Jan Tauchmann 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
  
 
 Stále vzpomínají děti s rodinami. 

 Dne 6. srpna 2015  uplynulo 12 let ,  kdy nás opustil  pan 
 Miloš Tauchmann 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Stále vzpomínají manželka, syn s rodinou  a sourozenci s rodinami. 

 Dne 11. srpna 2015  uplynulo 13 let ,  kdy nás opustil  pan 
 Jan Rod 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Stále vzpomínají manželka s rodinou  a sourozenci s rodinami. 

  Dne 14.8.2015  uplynul 1 smutný rok,  kdy nás navždy opustila  paní  Jarmila Hynková  
z Poběžovic.         

   Stále vzpomínají dcera  Jarmila a syn Josef  s rodinami.  

Začátkem měsíce srpna přistoupili pracovníci Služeb města Poběžovice k odstranění původně technické bu-

dovy, která náležela ke kotelně na pevná paliva mezi bytovými domy č.p. 381 a č.p. 383 v ulici Budovatelů. Tato malá stavba už dlouhá léta nesloužila svému účelu a byla využívána jako provizorní garáž, kterou město pronajímalo. Technický stav a vzhled budovy již nebyl valný a proto se vedení města rozhodlo tuto stavbu odstranit. Dne 4. srpna 2015 k ní proto přijela technika a začalo bourání. Vy-bouraný materiál, kterým byla čistá stavební suť, byl okamžitě odvážen na místo, které potře-boval soukromý vlastník pozemku zavézt a zpevnit.                Vok           

Prostřednictvím tohoto krátkého článku bych chtěl poděkovat hasi-čům, kteří zasahovali při požáru po-le a lesa u Ohnišťovic v sobotu 8. srpna. Dík patří bez rozdílu všem jednotkám, které se na zásahu po-dílely, přesto bych si dovolil zvlášť poděkovat poběžovické jednotce, která k požáru dorazila jako první a zabránila tak obrovské katastrofě. Musím se přiznat, že rychlost a efektivita zásahu poběžovických 

hasičů mi doslova vyrazila dech! Po-žáru jsem si všiml v 11.42 a obra-tem jsem volal na tísňovou linku, o minutu později je slyšet houkání si-rény v Poběžovicích a v 11.52 přijíž-dí zásahové vozidlo poběžovických hasičů. Vidět hasiče vběhnout do hořícího lesa je zážitek, který přiná-ší jen těžko popsatelné pocity. Úcta a obdiv mezi těmi pocity rozhodně nechybí! Petr Řehoř 

Nenechte si ujít! 
Otevření nově vybudované  japonské zahrady proběhne  11. září 2015  od 17.00 hodin  v zámeckém parku! 

S japonskou zahradou nám můžete pomoci! Podobně jako u workcampů v minulých letech se i Vy můžete zapojit do projektu budování zahrady. Máte-li zájem pomoci s čištěním a leštěním ka-menů a dalších drobných aktivit, jste srdečně vítáni. V době od 3. do 11. zá-ří bude každá ruka dobrá! V případě zájmu se na Vás těšíme na telefonním čísle 734 449 630 (Jana Podskalská). 

dokončení ze str. 3 

  Dne 24. září 2015  uplyne druhé smutné výročí,  kdy nás navždy opustila paní Růžena Frčková 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Stále vzpomínají synové a dcera s rodinami. 

zační pomoc ve vyřízení různých povolení apod. Organizačním garantem projektu je nově vzniklý spolek Poběžovice-Ronsperg, z.s. (informace o spolku v samostatném článku), který rov-něž finančně přispěje částkou 25 000,- Kč na zajištění večeří pro ja-ponský tým po dobu 13denního po-bytu. Svůj podíl na realizaci má i město Furth im Wald, které akci podpoří zapůjčením techniky a nářadí, které Poběžovice k dispozici nemají. Náklady na dopravu a pojiš-tění japonského týmu nese na svých bedrech paní Muraki. Nedíl-nou součástí party, která s námi za-hradu vytvoří bude i část zaměstan-ců technických služeb. Pod vedením pana Kovalíčka pomohou s těžšími pracemi (manipulace s kameny, je-jich usazování, nakládání apod.) Také mi dovolte představit vám tým japonských odborníků: Masumi Boettcher-Muraki: spi-sovatelka, iniciátorka mnoha euro-asijských projektů, japonských za-hrad, čestný občan města Poběžovi-

ce a Karlovy Vary. Kanji Nomura: 64 let, docent, spi-sovatel a přední japonský architekt. Masayuki Ichikawa: 42 let, za-hradní architekt majitel velké za-hradnické firmy. Kenichi Itakura: 68 let, zahradní architekt, odborník v ochraně a "léčbě" stromů, botanik, pedagog. Takemaru Itakura: 28 let, syn Kenichi Itakura, zahradní inženýr. Motoi Uchida: 48 let, zahradní in-ženýr, ředitel zahradnické firmy. Hajime Hirokane: 29 let, zahradní architekt. Yuya Kurihara: 31 let, zahradní architekt, umělec, pedagog. Tatsuya Nakajima: 32 let, za-hradní architekt, umělec, pedagog.  A úplným závěrem japonský citát, který vystihuje myšlenky a ideály, s nimiž přicházíme:   "Hlavní město je to, v němž ži-ješ"  (za Poběžovice-Ronsperg,  J. Podskalská) 
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Z a m y š l e n í 

Vím, že na tomto místě jste již dlouhá léta zvyklí číst pravi-delné řádky pí Mgr. Marie Špač-kové, která vždy přizpůsobí své téma právě aktuálnímu ročnímu období, či aktuálnímu výročí ne-bo události. Bohužel do tohoto čísla ještě její příspěvek nedorazil a proto-že já zítra odjíždím na dovole-nou, musím toto prázdné pole zaplnit, aby bylo možno odeslat zpravodaj včas k tisku. Vrátím se k právě skonče-ným poběžovickým pouťovým slavnostem. Nesly se, jak jsem se zmínil na jiném místě, v du-chu celkové pohody a klidu. To je samozřejmě chvályhodný po-sun, ale do budoucna by bylo třeba zamyslet se nad jejich cel-kovou koncepcí. Myslím si, a mnoho občanů mi dává za pravdu, že ty letošní byly jaksi „rozevláté,“ a ne úplně ideální. Jde o to, že se hraje na mnoha písečcích a lidé musí zby-tečně vážit cestu od jednoho centra zábavy k druhému. Podle mého názoru by bylo vhodnější vytvořit jakési hlavní centrum zábavy a prodeje s tím, že na druhém místě (u MKIS) bude provozován trošku odlišný druh zábavy, který přitahuje určitou skupinu lidí (např. dechovky pro seniory apod.) Jako hlavní centrum zábavy se logicky nabízí v minulosti již osvědčené místo u hasičské zbrojnice, kde by zůstalo hlavní pódium, ale pouťové atrakce by mohly fungovat na školním hřišti a v Žižkově ulici by mohly být rozmístěny prodejní stánky. Tento model již před několika léty fungoval a pamatuji, že oboustranné řady stánků stály až k panelové cestě k čistírně odpadních vod. Jenže problém nastal, když poběžovickou pouť zasáhlo deš-tivé počasí a odjíždějící světští napáchali na měkkém trávníku dětského hřiště poměrně značné škody, které museli pracovníci Služeb města Poběžovice obtíž-ně opravovat. Právě toto ne-chtělo vedení města opakovat a proto přesunulo pouťové atrak-ce na Spojenecké náměstí a v letošním roce na loučku za OD Pivoňka (kde mimochodem mů-že za deštivého počasí rovněž dojít k poškození trávníku). Světští dlouhodobě požadují, aby mohli využívat právě dětské hřiště pro své atrakce a v sou-časnosti nabízí složení jakési fi-nanční kauce, ze které by bylo možno v případě vzniku škod na travnatém povrchu uhradit ná-klady spojené s jejich odstraně-ním.  Je to oříšek, který by mělo vedení města pro příští a možná i další roky rozlousknout. Vok 

Roky utíkají jako voda a než se kdo naděje, je tady zase konec léta, před námi jen prodlužující se noc a ochlazující se podnebí. Bohužel po-myslnou bránou k tomu všemu, stejně jako ke konci prázdnin, jsou  srpnové Poběžovické pouťové slav-nosti. Letos vyšly dokonce na čtvr-tý srpnový víkend a tak je konec prázdnin už velmi blízko. Letošní pouť se vyznačovala tím, že se vše připravovalo beze stresu a časových tísní, což přispělo jak k pohodě organizátorů, tak i ke spo-kojenosti všech zainteresovaných osob. Všechny práce byly letos ze strany pracovníků Služeb města Poběžovi-ce provedeny s mírným předstihem a ve vysoké kvalitě, i proto se v průběhu slavnosti nevyskytl žádný problém, který by celou akci kom-plikoval. A tak to mohl v pátek od 20 hodin na hlavní scéně rozjet EXTRA BAND REVIVAL, na který se sešlo mnoho posluchačů a po něm po-kračovala populární kapela DOA ROCK, která si rovněž našla hodně příznivců. 

V sobotním dopoledni se vyřádily  děti, které mohly závodit ve všech možných disciplínách na spodní části náměstí Míru a na jejich spor-tovní výkony navázali dospělí, kteří se zúčastnili již tradičního Pane-vropského půlmaratonu s doběhem po 12. hodině na horní části ná-městí Míru. Letošním vítězem se  z celkem 64 startujících závodníků stal chodovský Tomáš Veber, který vyhrál časem 1:17:58. Za ním do-běhl v čase 1:19:09 německý zá-vodník Dirk Hohmann a na třením místě skončil Jiří Wallenfels z Prahy 

v čase 1:22:39. Nejlepší z žen byla s časem 1:42:39 Vendula Fronková z AC Domažlice, která doběhla cel-kově na 32. místě. Na závod se vy-dalo i kvarteto poběžovických zá-vodníků, 3 muži a žena a k jejich cti je třeba dodat, že všichni závod dokončili. Nejlepší z nich byla s ča-sem 1:53:18 na celkovém 46. mís-tě Petra Vaňková. Další doběhli v pořadí 57. Fábik, 62.-63. společně bratři Petr a Vladimír Rozhonovi ve stejném čase 2:19:25. Další akcí pro děti i dospělé byla výtvarná dílna, která pracovala na prostranství před zámkem a kde bylo možno předvést své umění v malování drobných výrobků a na-vlékání korálků. 

Po dva dny duněla hudba i spodní částí zámeckého parku, kde na louce pod škvárovým hřištěm „řádili“ PIONEERS Djs AND GUESTS, kteří byli cílem hlavně mladých návštěvníků pouti. Na hlavní scéně u hasičské zbrojni-ce začala sobotní maraton hudby pražská kapela MEGAPHONE, na kterou navázal populární HeWeR a zlatým hřebem programu se stala kapela ABBA WORLD REVIVAL, která přilákala na stále svěží popo-vou hudbu stovky posluchačů všech generací. 

Po vystoupení této kapely si pódi-um přivlastnili hudebníci skupiny AGNES ROCK REVIVAL BAND a po-četné diváctvo mohlo poslouchat písničky několika českých kapel ve jejich podání. Tato produkce skon-čila až hluboko po půlnoci a hlavní scéna podruhé ztichla, aby nabrala síly na nedělní přestavení. 

V sobotu běžel hudební program i na druhé scéně, která byla jako obvykle umístěna před MKIS. Tady už od 11 hodin vystupovala blue-grassová kapela z H. Týna VYSOKÁ TRÁVA. Po ní se žezla chopila svěží dechovka v podání bavorských hu-debníků. Večer na tomto pódiu za-končilo vystoupení romské kapely GIPSY P&D, která vydržela hrát do pozdních nočních hodin. Nedělní dechovkové odpoledne pro seniory a milovníky dechové hudby zahájila na pódiu u MKIS kapela HÁJENKA, na kterou navázala HO-RALKA a vystoupení zakončili hu-debníci kapely MHS COUNTRY z Plzně. Na hlavní scéně se od 16 hodin představila BÁRA ZEMANOVÁ & BAND, po které k mikrofonům na-běhli hoši z LUCIE REVIVAL a před-stavili posluchačům největší hity kapely LUCIE. Po ní následoval další nářez pro 

mladší ročníky a to kapela ALKE-HOL, která pouťový hudební mara-ton na hlavní scéně ukončila. Zajímavým a diváky kladně hodno-ceným byl historický průvod měs-tem, kterého se zúčastnilo několik desítek účinkujících v dobových kostýmech a v jehož čele bylo ně-kolik „šlechtičen“ na koních. Celý průvod táhl městem za doprovodu dobové hudby.  V rámci celé akce, která nesla ná-

zev „Návrat do historie Poběžovic,“ pak v okolí zámku vystoupili kejklí-ři, šermíři, práčata z H. Týna, ta-neční skupina Srdcové eso, k vidě-ní byla ukázka práce dravců, fun-govala historická dílna atd. Kromě toho samozřejmě probíhala i sportovní klání ve fotbalu, ve vo-lejbalu, či tenisu a všemu vévodily, alespoň v dětských očích nezbytné pouťové atrakce, které byly tento-krát umístěny na louce za OD Pi-voňka. Pouť 2015  zkrátka dopadla dobře, vzhůru tedy k pouti 2016!     Vok 
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Panorama  
u d á l o s t í 

Na stožáru u benzínové pumpy hnízdí čápi již dlouhá léta. Letos spokojená rodinka, podle informace Ing. Lindové, zveřejněné v Domažlickém deníku, čítá dokonce pět mláďat. Žijí si zřejmě velmi spokojeně, což dokazuje jejich „tulení“ v hnízdě. 

Pracovníci Služeb města Poběžovice obno-vili zanesený a zčásti i úmyslně zavezený příkop, který má zabraňovat vodě, tekoucí z pole, zaplavit přilehlé soukromé pozem-ky ve Větrné ulici. 

Koncem července se pak pustili do úpravy terénu u jižního křídla zámku, kde nejprve odklidili hromady materiálu, potom celé prostranství nahrubo urovnali a navezli na něj 5 valníků ornice, aby bylo možno terén pořádně urovnat a osít travou. 

Aktivně se ujali i opravy rozbitých oken v budově již-ního křídla zámku, která sloužila mladým vandalům jako terče pro házení kame-ny. Vysadili okenice s asi dvaceti rozbitými tabulkami skla, odvezli je do sklenář-ství, nechali zasklít a osadili je zpět. Poté se pracovníci Služeb města Poběžovice pustili do vykopávání pařezů po kaštanech u sochy svatého Jana Nepo-muckého. I přes pomoc malé zemní tech-niky se jednalo o mimořádně namáhavou práci, kterou ale zvládli na jedničku. 

stránka 2 

Zenová zahrada je druh japonské zahrady slouží-cí k meditaci a rozjímání. Japonci ale pojem "zenová zahrada" neznají. Jedná se pouze o "západní" pojmenování a Japonci sami zahradu nazývají "kare sansui" (v doslovném překladu "suché hory a vody" neboli "suchá krajina"). Jed-ná se o zahradu vytvořenou pouze ze štěrku, písku, kamenů, popř. mechu. Prvek vody nahra-zuje uhrabaný písek zosobňující vlny na hladině moře nebo kameny znázorňujícími koryto potoka či řeky. Jedna taková zahrada "vyroste" také v Poběžovi-cích. Na jejím vzniku se bude podílet česko-německo-japonský tým. Celý projekt jejího vzni-ku spočívá v souladu genia loci, energie, histo-rických událostí, budoucnosti, přátelství, usmíře-ní a naděje. Na pozadí života po obou stranách hranice, bez rasových a kulturních předsudků bude vybudován vzpomínkový památník na život slavné hraběnky Mitsuko, jejího manžela Jindři-cha a jejich dětí. V místech úzce spjatých s jejich působením, na dohled zámku, který byl jejich domovem a zároveň v zeleném parku, kde proží-vali společné rodinné chvíle. Původně jsme zamýšleli vytvořit malou zahradu kolem pomníku hraběte Jindřicha Coudenhove-Kalergi, který odpočívá na místním katolickém hřbitově. Myšlenku částečné rekonstrukce jeho hrobu v sobě nosíme od prvního Workcampu z roku 2012. S tímto nápadem jsme oslovili paní Muraki o spolupráci, díky níž do Poběžovic v půl-ce července přiletěl architekt Kanji Nomura, kte-rý v Japonsku patří do "top 10" mezi zahradními architekty. Do Poběžovic přiletěl rovnou z Číny, ke pracuje na velkém projektu, a který se již s paní Muraki zasloužil o vznik několika japonských zahrad v Evropě (např. Karlovy Vary, Furth im Wald). Kanji Nomura si přál poznat Poběžovice, místní atmosféru a místo (tedy hřbitov), kde jsme zamýšleli zbudování zahrady. Na hřbitově, kde se poklonil našim zemřelým, strávil více než hodinu. Bohužel energie v místě, kde bychom zahradu chtěli nebyla nakloněna našim zámě-rům, bylo zapotřebí ctít události z dob nedávno minulých. Již jednou (necitlivé) zásahy narušily klid těch, kteří zde odpočívají. Rozhodli jsme se, že se pokusíme vyhledat jinou vhodnou plochu, kde "budeme vítáni". Podařilo se, a to i ze strany radnice. Ještě týž den vznikly první nákresy "japonské zahrady přátelství", trochu netradičně – u českého piva a řízku se salátem v kombinaci němčiny a japonštiny. Místo, které jsme pro ka-mennou zahradu vybrali leží v zámeckém parku 

za kapličkou proti benzinové stanici. Věříme, že se nepotvrdí "povídačky" o tom, že v těchto mís-tech je pohřbeno až 300 vojáků z Napoleonských (nebo jakých?) válek, jejichž objevení by značně ovlivnilo budování zahrady. V tuto chvíli pracujeme na detailech pracovního plánu, seznámit vás zatím můžeme se základní-mi údaji. Na vznik zahrady bylo zapotřebí vyhle-dat odpovídající kameny. Spolupráce s panem architektem a paní Muraki je od začátku jedním velkým učitelem. Vše do sebe musí zapadat. Ka-meny musí pocházet z místních zdrojů, jejich od-voz nesmí narušit ráz krajiny, nesmí chybět maji-telům pozemku, musí mít určitou energi a sílu. Po mnoha navštívených lokalitách jsme vybrali "načetínský" a "mutěnínský" gabrodiorit. Odvoz kamenů jsme zkonzultovali se starosty obou ob-cí, za spolupráci a ochotu děkujeme. Veškeré práce se budou provádět ručně za po-moci běžných pracovních nástrojů jako jsou lo-paty, míchačka, zednické náčiní apod. Těžká technika pomůže jen na začátku vyzvednout a umístit kameny. Pracovat budeme denně cca od 8:30 do 18:00 hod, s přestávkou na oběd a sva-činu a to od 1. do 11. září. Pracovat se bude za každého počasí, tak jak je díky japonské preciz-nosti, cílevědomosti a houževnatosti zvykem. Součástí budování zahrady bude také japonský večer, na který jste již teď srdečně zváni. V so-botu 5.9. s námi můžete proniknout do tajů pří-pravy japonského sushi, poslechnout si hru na japonský nástroj a poznat zajímavé osobnosti, které k nám do Poběžovic přijedou tvořit ve jmé-nu naší společné historie. Zároveň připojujeme pozvánku na slavnostní otevření zahrady, které proběhne 11. září od 17hodin za účasti mnoha zajímavých osobností, doprovodu jazzové zpě-vačky Miriam Bayle, s grilováním. To vše v pro-storách nově vybudované zahrady s výhledem na náš zámek. Podrobnosti k akcím se včas dozvíte. Ještě zajímavá informace závěrem. Při komerč-ním objednání zhotovení zahrady se náklady na projekt podobného charakteru pohybují v rozme-zí 1,5 až 2 milionů Kč. Všichni, kteří se na tomto výjimečném projektu podílejí pracují zdarma, pouze za ubytování a stravu a úhradu cestovních nákladů. Město Poběžovice na tyto položky vy-členilo částku 200 000 Kč (částka obsahuje i pro-nájem techniky). Tímto děkuji starostovi, radním a zastupitelům za podporu a souhlas k realizaci. Starostovi města, p. Mgr. Hynku Říhovi, patří ta-ké poděkování za organi-

Výběr z usnesení 19. jednání RM Poběžovice, ze dne 27.7.2015 
 

♣ RM ukládá místostarostovi projednat s Dopravním inspektorátem Policie ČR v Domažli-cích možnost provádění namátkového měření rychlosti projíždějících vozidel na území města Poběžovice, s následným postihem neukázněných řidičů. 
♣ RM schvaluje nákup osobního automobilu Škoda FABIA combi, za cenu 20.000.-Kč, pro potřebu Služeb města Poběžovice, náhradou za vyřazený automobil Škoda FORMAN. 
♣ RM schvaluje pořízení nového kotle na pevná paliva pro vytápění objektu Služeb města Poběžovice a ukládá místostarostovi zajistit odborné poradenství při výběru značky a typu kotle. 
♣ RM ukládá tajemníkovi ukončit v souladu s platnou nájemní smlouvou pronájem objektu bez čísla popisného i evidenčního, na pozemku p.č. 475/9 v k.ú. Poběžovice, který ná-jemce v současnosti užívá jako garáž na osobní automobil. 
♣ RM ustanovuje s účinností od 28.7.2015 zástupcem opatrovníka pro nesvéprávného Jana Vargovčíka, terénního pracovníka města Poběžovice. 
♣ RM jmenuje zapisovatelkou Komise pro projednávání přestupků při MěÚ Poběžovice s účinností od 28.7.2015, administrativní pracovnici MěÚ Poběžovice. Výběr z usnesení 20. jednání RM Poběžovice, ze dne 3.8.2015 
♣ RM bere na vědomí informaci o přípravách na stavbu japonské zen zahrady v zámeckém parku v Poběžovicích a ukládá starostovi urychleně svolat zasedání ZM, které rozhodne o spoluúčasti města Poběžovice na financování projektu. 
♣ RM na základě předložených 3 nabídek přiděluje zakázku na zhotovení projektové doku-mentace střechy poběžovického zámku firmě Ing. Jiří Olejník, Blížejov č.p. 187, 345 45 Blížejov, IČ: 87125099, která nabídla nejvýhodnější cenu 145.500.-Kč a pověřuje sta-rostu podpisem smlouvy o dílo. 
♣ RM bere na vědomí cenovou nabídku firmy AW Projektová kancelář, na zhotovení studie na akci Poběžovice, stavební úpravy budovy na městský úřad, za cenu 27.830.-Kč vč. DPH a ukládá starostovi zajistit odeslání objednávky na zpracování uvedené studie. 
♣ RM souhlasí s nákupem dětského hřiště s houpačkou IMPREST Henry – 2, v souladu s žádostí Osadního výboru v Ohnišťovicích, za cenu 5685.-Kč vč. DPH, které se stane součástí hřiště v Ohnišťovicích. 
♣ RM bere na vědomí usnesení Krajského soudu v Plzni o zapsání Spolku Mikuláš, z.s., se sídlem v Šitboři č.p. 41, do spolkového rejstříku. 
♣ RM schvaluje zřízení speciální třídy pro děti s logopedickými vadami, v Mateřské škole v Poběžovicích, pro školní rok 2015/2016. 
♣ RM souhlasí se zakoupením 4 ks ozdobných špendlíků k ocenění nejaktivnějších členů Svazu postižených civilizačními chorobami Poběžovice, za cenu 490.-Kč/ks. 

dokončení na str. 4. 

 

Předposlední zářijový týden patří celorepublikově již tradičně nízko-prahovým klubům pro děti a mlá-dež, které otevírají dveře, aby širo-ké veřejnosti přiblížily svoji činnost. Letos poprvé má možnost předsta-vit se i Klub Uličník pro děti a mlá-dež zřizovaný Diakonií Západ. Jde o mobilní klub ve formě upravené-ho skříňového Mercedesu, který do vašeho města dojíždí od letošního února.  

Při této příležitosti nabídne zájem-cům výstavu „Zaostřeno na život“ mapující život a dospívání dětí a mládeže z nízkoprahových Klubů Diakonie Západ. Pro mladší ná-vštěvníky bude připravený výtvar-ný workshop kreativní výroby míč-ků na žonglování. Během celého odpoledne se mohou zájemci dozvědět více o službě, jejím zřizo-

vateli nebo o principu nízkopraho-vých klubů. Na dotazy rádi odpově-dí přítomní pracovníci.  Na příjezd mobilního Klubu Uličník se můžete těšit 21. 9.v Janovicích, 22. 9. v Boru, 23. 9. v Bělé nad Radbuzou a 24. 9. v Poběžovi-cích. Pro veřejnost bude mít své dveře otevřené vždy od 13:00 do 16:30 hod. V Poběžovicích bude tento den zaparkovaný přímo na náměstí u spořitelny.  Bližší informace budou na plaká-tech na veřejných vývěskách nebo n a  w e b o v ý c h  s t r á n k á c h w w w . f a c e b o o k . c o m /k l u b f o n t a n a d o m a z l i c e . S případnými dotazy se obracejte na vedoucího zařízení Mgr. Jakuba Jansu na telefonu 734 686 667 ne-bo e-mailu  ulicnik.zapad@diakonie.cz Sociální služba Klub Uličník pro děti a mládež vznikla za podpory Nada-ce Velux v rámci projektu „Streetwork pro děti a mládež,“ který v ČR realizuje Česká asociace streetwork o. p. s. a je spolufinan-cována také z Individuálního pro-jektu Podpory sociálních služeb v Plzeňském kraji.   

Po dlouhých přípravách technic-kých, administrativních i morálních vzniknul v Poběžovicích nový spo-lek Poběžovice-Ronsperg, z.s. Hlavním cílem je péče, ochrana a záchrana objektu hradu a zámku v Poběžovicích. Spolek byl oficiálně zapsán ve spolkovém rejstříku ke dni 17. srpna 2015, tvoří jej 5 za-kládajících členů: Jana Podskalská, Karl Reitmeier, Petr Kausek, Gab-riela Velebná Pištěková a Petr Ve-lebný. V budoucnu se oficiálně roz-roste o ty, kteří nám již nyní po-máhají. Spolek vznikl i 

z a podpory rad- n i c e , která vypomohla v některých ad-ministrativních úkonech a věříme, že dobře rozběhnutá spolupráce spolku s "městem" se časem pro-jeví na skutečných a viditelných aktivitách v ochraně a rekonstrukci památky. Bez vzájemné spoluprá-ce, kompromisů a vstřícných kroků se velké sousto záchrany zničené památky zvládnout nedá. V někte-rém z příštích čísel Zpravodaje při-neseme podrobnosti o náplni spol-ku a o právní platformě, která za-jistí jasnou, čistou, průhlednou 

spolupráci s městem. Spolek Pobě-žovice-Ronsperg, z.s. v tuto chvíli intenzivně pracuje na projektu bu-dování kamenné japonské zahra-dy, připravuje charitativní akci na získání peněz pro opravu střechy, dokončuje (ve spolupráci s radnicí) proces zajištění technické doku-mentace pro střechu zámku – na radnici již byla podepsána smlouva s Ing. Jiřím Olejníkem, který se zhotovení projektu ujme. Doku-mentace bude hrazena z peněz, které jsme od roku 2012 různě na-shromáždili (soutěže, adopční ak-

ce, návštěvy turistů v MKIS apod.) a které jsou uloženy na oficiálním sbírkovém účtu. V souvislosti s účtem musíme poděkovat panu Petru Vopelkovi z Prahy (rodák z Mnichova u Poběžovic), který nám dvakrát po sobě poslal štědrý dar 50 000,- a pokud se bude dařit, můžeme počítat s pravidelným za-síláním této částky. Na tomto účtu se nyní nachází 219 191, 33 Kč. Spolupracujeme také s malou brit-skou nadací National Trust v Lon-dýně, která nás oslovila a nabídla finanční zá-

R. 1459 kupuje městečko Dobro-host. Staví nový hrad, který je již r. 1470 z hlavní části hotov a nazývá ho Nový Ronšperk. Dobrohost po-tom začal budovat i nové město. Stavěl hradby s branami a kostel. Půdorys města je uměle utvořený a není zděděný po dosavadním městečku. Jeho novými obyvateli byli z velké části obyvatelé dosa-vadního městečka. Kostel Nanebe-vzetí Panny Marie stavěl Dobrohost v letech 1498 - 1501. R. 1502 při-kročil posléze k tomu, aby listinou dal právní podklad tomu, co vybu-doval a formálně dokonal přeměnu Poběžovic na město. Své velké pri-vilegium přednesl v úterý na den sv. Jana Apoštola. Praví v něm, že poběžovičtí mu zachovali věrnost, že pracovali pilně na stavbách hra-du a městských zdech. Zároveň změnil jméno Poběžovice na Ron-šperk a v tomto odstavci také pra-ví, že město ohradil zdí a nechal udělat brány, že jim a budoucím dává na věčnost bránu, která je naproti hradu Hirštejn a na tu stra-nu k němcům, aby ji k užívání své-mu měli a drželi a radnici na ni uči-nili. Udělil také městu znak. Tímto odstavcem jsme se věnovali vzniku města a nyní přikročíme k názvu náměstí a ulic.  Postupem času, jak se město roz-

růstalo, vznikaly názvy náměstí a ulic. Horní část náměstí se jmeno-vala OBERER RINGPLATZ. Na pod-zim r. 1938 tato část náměstí byla přejmenována na ADOLF HITLER PLATZ. Po 2. světové válce bylo náměstí dáno jméno NÁMĚSTÍ Dr. BENEŠE. Nyní NÁMĚSTÍ MÍRU. Tuto část náměstí zdobí nejslav-nější socha Poběžovic - socha sv. Jana Nepomuckého. Podle farní kroniky poběžovické byla postave-na r. 1690. Ale červená písmena nápisu na jejím soklu dávají však r. 1741. Nápis není však, původní, neboť r. 1948 byly pod ním místy znatelné stopy staršího nápisu, takže je možno, že se přepisová-ním nápisu původní chronogram porušil. Závěrem můžeme říci, že jen Bůh to ví, kdy vnikla tato so-cha. Další socha v této části ná-městí je socha Minervy, bohyně moudrosti a umění, postavena by-la na přelomu 20. století. Spodní část náměstí se nazývala UNTERER RINGPLATZ. Nyní NÁ-MĚSTÍ MÍRU. V této části náměstí byl postaven pomník obětem 1. světové války r. 1914 -18. Tento pomník, byl vy-svěcen a odhalen 25. 8. 1922. Po ukončení 2. světové války byla z tohoto pomníku odstraněna a roz-bita socha rakousko-uherského vo-

jáka. Dne 18. 8. 1991 byl na tomto pomníku odhalen a vysvěcen kříž smíření. Dnes se mluví o restauro-vání původní sochy z tohoto po-mníky. Jihovýchodní část náměstí se také jmenovala UNTERER RINGPLATZ. Po 2. světové válce se tato část jmenovala STALINOVO NÁMĚSTÍ. Nyní ulice SLOVANSKÁ. Z NÁMĚSTÍ MÍRU už nám zbývá jen východní část. Tato část ná-městí se nazývala SCHULBERG. Pod kašnou, naproti vchodu do bý-valé školy byla postavena socha cí-saře Josefa II., která byla 25.8.1901 vysvěcena a odhalena. Tato socha byla po převratu r. 1919 zbourána. Terasovité uspořá-dání tohoto školního vršku bylo provedeno až za 2. světové války.  Z jihovýchodní části náměstí (dnes ulice Slovanská), vychází ulice k Horšovskému Týnu, ta se nazývala TÝNSKÁ. Protože zde Židovská obec r. 1814 postavila synagogu, se také nazývala ulicí ŽIDOVSKOU. Po vystavění dráhy a zhotovení od-bočky k nádraží byla tato ulice pře-jmenována na BAHNHOFSTRASSE. Po 2. světové válce byla tato ulice nazvána MASARYKOVA. V r. 1960 ulicí PIONÝRSKOU a po roce 1990 opět ulicí MASARYKOVOU. V této ulici byla kaplička Ježíše, Marie a Josefa ve zdi zámeckého parku, naproti domu č.p. 204. Tato kaplička byla zbourána zároveň se zámeckou zdí v letech 1959 - 1960. Tato ulice byla od roku 1928 dlážděná až do roku 1955, kdy by-la potažena asfaltem. 

Do této ulice u bývalého pivovaru, pak Chodovie, ústila ulička, která vedla podél zámecké zdi, dnes již neexistující, do severovýchodní části náměstí. Tato ulička se jme-novala FICKERGASSE a pak byla přejmenována na ulici KOLÁŘOVU. Mezi severními domy náměstí a městskými hradbami je malá ulič-ka, jejímž účelem bylo zpřístupnit tento prostor, která se nazývala WIENGASSE, dnes ulice ŠANDOVA. R. 1843 se rozhodl hrabě Leopold Thun-Hohenstein, že zřídí velký zá-mecký park. Aby mohl hrabě Leo-pold uskutečnit svůj záměr o rozší-ření parku, požádal město, aby da-lo souhlas k tomu, aby úvozová cesta oddělující obě zahrady, byla zrušena. Město souhlasilo, ale žá-dalo zároveň aby za ní náhradou zřídil hrabě novou cestu, která by vedla k Hostouni přímo z náměstí. Hrabě souhlasil a dal novou cestu zřídit. Při těchto pracích byl zrušen dřevěný kříž a nově bylo postave-no sousoší kalvárie na památku  v nové zámecké zdi, která byla zho-tovena s krucifixem  uprostřed a po stranách se sochami světců. Tato ulice, která vychází ze severní strany náměstí byla nazvána HOS-TAUERSTRASSE. Po 2. světové vál-ce byla nazvána AMERICKOU TŘÍ-DOU. Dnes se jmenuje ulice HOS-TOUŇSKÁ. Z dostupných materiálů na interne-tu, kroniky Ing. F. Purgharta a roz-hovorů s PhDr. Janem Vogeltan-zem volně zpracoval Josef Böhm.   

Jestliže jsem si minulý měsíc lehce stěžoval na parné červencové dny bez deště, které sužovaly celou Ev-ropu, od začátku měsíce srpna po-časí v tomto trendu pokračovalo. Po dešťové kapce ani památky, za-to teploty se odpoledne pohybova-ly kolem 32 °C, v sobotu 8.8. jsem naměřil dokonce 33,3°C ve stínu a  k tomu téměř bezvětří. Trávníky už dávno ztratily zbytek zelené barvy a tam kde na ně svítí slunce jsou naprosto spálené s barvou slámy.  Vedení města dělalo co bylo v jeho silách, aby měli občané dobré pod-mínky se v tomto parném období zchladit ve vodě místní požární ná-drže, které se říká „koupaliště,“ a přes obrovská vedra se mu to až do 12. srpna celkem dařilo. Voda byla pravidelně ošetřována přídav-kem vhodné chemie, aby nedochá-

zelo k množení vodního květu a různých vodních řas. Přesto už po 10. srpnu nebyla kvalita vody tako-vá, jako na začátku koupací sezó-ny. Pracovníci Služeb města Pobě-žovice proto 11.8. opět ošetřili vo-du přídavkem modré skalice, aby omezili její další zakalování.  V ten den se však objevil „nový správce koupaliště,“ který našel ji-ný způsob, jak zkvalitnit koupání občanů. Večer urazil zámek na sta-vidle a vodu jednoduše vypustil. Za to mu bylo mnoho lidí, kteří se chodili osvěžit v parném středeč-ním dni 12.8. neskonale vděčno! Pracovníci Služeb města Poběžovi-ce sice okamžitě po ohlášení toho-to činu zajistili utěsnění výpusti a nové napouštění nádrže, ale při nízké hladině vody v potoce trvá několik dnů, než se v nádrži nahro-madí tolik vody, aby se dala využít ke koupání. Ano, bude asi kvalitnější než ta vy-puštěná, ale s přístupem samozva-ného „správce koupaliště“ nelze v žádném případě souhlasit.  Město mělo v úmyslu výměnu pro-vést formou opakovaného částeč-ného upuštění kalné a současného doplnění čisté vody z potoka tak, aby bylo možné nepřetržité koupá-ní občanů v srpnových vedrech. Bohužel k tomu už nedošlo…    Vok 

stránka 3 dokončení na str. 4. 
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